
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2013 

Z SESJI RADY GMINY BESKO 

Odbytej 8 kwietnia 2013 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Besko 

 

 

Ad.: 1 

Przewodniczący Rady Gminy Maciej Mermer o godz. 13.00 otworzył sesję i 

powitał radnych – zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, 

co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające do podejmowania prawomocnych decyzji.  

Listy obecności radnych stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad.: 2  

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował o włączeniu do obraz sesji pkt. 21 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad XXVIII Sesji Rady 

Gminy Besko: 
1. Otwarcie sesji - stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał. 

5. Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Besko. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenach niezamieszkałych oraz ustalenie stawki tej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, położonych na terenie Gminy Besko. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, położonych na terenie Gminy Besko. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki, kluby dziecięce na terenie Gminy Besko. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dzieci i za wyżywienie 

u dziennego opiekuna oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu 

współpracy Gminy Besko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Besku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia  

w formie weksla nieuzupełnionego (in blanco). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

ustalenia wysokości diet dla radnych za udział w sesji, pracę w komisjach oraz 

wysokości diety dla Przewodniczącego Rady Gminy w Besku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych za udział w sesji, 

pracę w komisjach oraz wysokości diety dla Przewodniczącego Rady Gminy w Besku. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2013 rok. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24.  Zakończenie sesji. 

Poddano pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. Uwag nie wnoszono - 

porządek sesji przyjęto jednogłośnie. 

  

 

Ad.: 3 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXVI i XXVII Sesji Rady Gminy 

Besko został wyłożony do wglądu na sali obrad, a wcześniej był dostępny w 

Sekretariacie Urzędu Gminy – uwag nie wnoszono – protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.: 4  

 Wójt złożył Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej Sesji – Rada powyższe informacje przyjęła do akceptującej wiadomości 

(sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad.: 5 

Wójt udzielił Radzie Gminy informacji z działalności za okres od tj. od 28 

lutego 2012 roku (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Oto ważniejsze działania, jakie realizowano w tym okresie 

4 kwietnia odbył się przetarg na remont ul. Polnej na Hrabeni. Droga ta będzie 

remontowana w ramach środków przyznanych na usuwanie skutków powodzi z 

2010 roku. Remont dotyczy 230 metrowego odcina od istniejącego asfaltu w 

kierunku przejazdu kolejowego i polegał będzie na wykonaniu podbudowy oraz 

nawierzchni asfaltowej. O ile wykonawca będzie zainteresowany i zaoferuje 

atrakcyjne warunki to ewentualnie przy okazji tych praz wykonamy dodatkowo 



remont krótkiego odcinka drogi przepompowni – boczna ulicy polnej. 

Dobiega końca remont wnętrza remizy OSP w Besku. Realizowany był on w dwóch 

zakresach, pierwszy finansowany ze środków budżetu gminy kwotą dotyczył 

wykończenia przebudowanego w ubiegłym roku wejścia i klatki schodowej 

wewnątrz remizy. Drugi zakres realizowany był w ramach projektu „Remont i 

modernizacja świetlicy wiejskiej w remizie OSP” - finsowanego ze środków LGD 

„Dorzecze Wisłoka”. Ten drugi zakres obejmował kapitalny remont Sali głównej 

wraz z jej powiększeniem oraz wymianą i dociepleniem stropu. Są to już wszystkie 

planowane prace wewnątrz remizy natomiast na zewnątrz konieczne jest jeszcze 

wykonanie płytek odbojowych i chodnika.  

8 marca odbył się przetarg na termomednizację i wymianę stolarki okiennej i 

drzwiowej budynku byłego hotelu na stadionie w Besku dofinansowaną ze śrdoków 

WFOŚiGW. Przetarg wygrała Firma Usługowo Handlowa Robert Szetela z Grodziska 

która zaoferowała wykonanie tych prac za 60 589 złotych. 3 kwietnia miało miejsce 

przekazanie placu budowy a same prace firma ma rozpocząć końcem kwietnia.  

W ostatnim czasie został ogłoszony przez ministerstwo sportu Program Rozwoju 

Inwestycji Sportowych który oferuje wsparcie w 50 % przebudowy i remontów 

obiektów sportowych. By móc próbować skorzystać z możliwości wsparcia wspólnie 

z klubem sportowym uzgodniliśmy koncepcję zagospodarowania wnętrza byłego 

hotelu. Zgodnie z tą koncepcją została opracowana dokumentacja projektowa i 

kosztorysowa która będzie podstawą do opracowania wniosku w ministerialnym 

programie. Krótko tylko powiem że w efekcie potencjalnej przebudowy ma powstać 

siłownia,  sale zajęć sportowych oraz zaplecza sanitarne. 

Pełną parą idą prace w dotychczasowej części mieszkalnej ośrodka zdrowia. Na 

dzień dzisiejszy wykonano roboty rozbiórkowe oraz częściowo instalacje oraz 

rozpoczęto prace przy skomunikowaniu z obu części ośrodka. Zakończenie prac 

planowane jest na koniec kwietnia. Ponieważ zakres i związane z tym 

dofinansowanie zostały ograniczone przez PFRON pewne jest że konieczne będzie 

zwiększenie zakresu prac oraz dofinansowania ze środków budżetu gminy by 

kompleksowo wykończyć cały obiekt. Jakie to będą koszty to dowiemy się po 

rozliczeniu inwestycji. 

 

15 marca zostały podpisane kontrakty na zakup i przejęcie działki na mienie 

komunalne. Przejęliśmy działkę która od tej chwili jest drogą komunalną i dojazdem 

do posesji Drybałów i Kornasiewiczów w Mymoniu. Zakupiliśmy natomiast za cenę 

1500 złotych działkę która przecinała ulicę Przelotową przy ulicy kolejowej. Nie 

mogliśmy do tej pory sfinalizować kwestii drogi do kościoła w Mymoniu ponieważ 

jak się okazało włąscicielka jedne z działek na stałe mieszka w Kanadzie. Sprawa 

ruszy dalej w momencie kiedy ona ustanowi pełnomocnika do podpisania kontraktu. 

Drgnęła sprawa potencjalnego przejścia dla pieszych przez drogę krajową na woli. 

Na jutro zwołane jest spotkanie z udziałem przedstawicieli GDDKiA, policji i moim 

na którym zastanawiać będziemy się nad ewentualną lokalizacją przejścia.    

Na ostatniej sesji wspominałem Państwu o nadziejach na remonty dróg 



powiatowych w związku ze środkami na usuwanie skutków powodzi jakie miał 

otrzymać powiat sanocki. Sprawa wyjaśniła się o tyle że owszem powiat otrzymał 

środki ale na dwie pierwsze zgłoszone drogi a droga  Besko – Milcza była tą trzecią 

która nie załapała się na dofinansowanie. Pocieszenie jest takie że według słuw 

starosty i członków zarządu powiatu jest teraz na pierwszym miejscu i jak tylko 

pojawią się kolejne środki (a jest taka szansa) to właśnie ta droga pójdzie do 

remontu.  

Z kolei ewentualny remont odcinka ulicy Starowiejskiej powiat przełożył na drugą 

połowę tego roku. Nasza deklaracja wsparcia finansowego oraz środki 

zabezpieczone w budżecie są nadal aktualne. Jutro razem ze starosta wybieramy się  

do burmistrza Rymanowa na rozmowy w sprawie ewentualnego wsparcia remontu 

drogi na Milczę przez gminę Rymanów.  

Dzisiaj podpisaniem protokołu zakończyła się kompleksowa kontrola RIO. Niestety 

nawet nie zdążyliśmy złapać oddechu bo już w ubiegłym tygodniu na 

dwumiesięczna kontrolę zawitał UKS. Jest to już trzecia kompleksówka po NIK i RIO 

w tym roku.  

I na koniec poinformuję Państwa że od 2 kwietnia zatrudnienie w urzędzie 

powiększyło się o jedna osobę w postaci informatyka który został zatrudniony w 

ramach projektu Eliminacja Wykluczenia Cyfrowego i wynagradzany jest ze śrdków 

z projektu.  

Wiele rzeczy też działo się w kwestii nowego systemu gospodarki odpadami ale o 

tym porozmawiamy przy podejmowaniu uchwał z tym związanych.  

 

Ad.: 6 

 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie zmiany 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Besko. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, iż zmiany dotyczą między innymi problemu odpadów 

budowlanych, rozbiórkowych, nie uregulowaliśmy tego wcześniej, dlatego chcemy 

takie zapisy wprowadzić ta uchwała. Odpady będą przyjmowane w punkcie 

selektywnego zbierania odpadów, który zlokalizowany będzie przy Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej w Besku. Wniósł także poprawkę do niniejszej uchwały a 

mianowicie § 1pkt 2 będzie brzmiał § 8 ust. 12 otrzymuje brzmienie: 

„§ 8 ust. 12. Punkt selektywnego zbierania odpadów w ramach opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbiera wyłącznie te odpady 

budowlano-remontowe i rozbiórkowe, które powstały w wyniku prowadzenia 

drobnych robót niewymagających pozwolenia na budowę. Odpady niespełniające 

tych kryteriów ma obowiązek zagospodarować wykonawca robót.” To znaczy że 

jesteśmy w stanie przyjąć tylko te odpady które powstają przy remontach drobnych 

które sobie sami mieszkańcy przeprowadzają, takich które wymagają tylko 

zgłoszenia natomiast wszystkie prace które wymagają pozwolenia na budowę ma 



obowiązek zagospodarować firma budowlana które te roboty wykonuje.  

Radny Bieleń zapytał, co w przypadku jeśli ktoś we własnym zakresie wykonuje 

prace budowlane a nie wykonuje tego firma. 

Wójt wyjaśnił ze we własnym zakresie musi powstałe odpady zagospodarować. 

Radny Bieleń zapytał, więc czy można te odpady za dodatkową opłata odwieźć do 

punktu selektywne zbierania odpadów. 

Wójt odparł że problemów raczej nie będzie, na dzień dzisiejszy jest duże 

zapotrzebowanie na gruz. 

Radny Szul Tadeusz zapytał czy jest określona jakaś ilość odpadów, którą można 

wywieść do punktu selektywnego zbierania odpadów. 

Wójt odpowiedział, że nikt tego nie ogranicza tylko żeby wynikało to z remontów i 

nie było takiej sytuacji, że zewnętrzna firma remontowa wykonuje jakąś potężną 

inwestycję w Besku i cały gruz zwiozą do punktu. 

Nie urgowaliśmy również kwestii odpadów wielkogabarytowych, a mianowicie tak 

jak do tej pory odpady będą odbierane od mieszkańców, ale także odbierane będą w 

systemie ciągłym w punkcie selektywnego zbierania odpadów. 

- Radny Krępulec Jan zaznaczył, że nie jest dopisane jeszcze RTV, AGD. 

- Wójt wyjaśnił, że ta kwestia już wcześniej zostało zapisane w regulaminie. 

- Rady Szul Tadeusz zapytał o godziny odbierania odpadów punkcie selektywne 

zbierania odpadów. 

- Wójt poinformował, że jest to zapisane w następnej uchwale. 

 - Wójt dodał, że jeśli chodzi o nowy system gospodarki odpadami komunalnymi i 

temat dodatkowo zatrudnionych pracowników do obsługi tego systemu to z pośród 

wielu pomysłów, jakie się pojawiały najbardziej rozsądny wydawał nam się pomysł 

powierzenia realizacji wszystkich działań związanych z nowym systemem 

gospodarki odpadami Zakładowi Gospodarki Komunalnej. W woj. małopolskim 

samorządy podejmują takie uchwały i powierzają realizację Gospodarce Komunalnej 

ale niestety w woj. podkarpackim takie uchwały by nie zostały przepuszczone. Pan 

wójt był w tej sprawie w wydziale prawnym w Rzeszowie i stanowisko jest 

jednoznaczne w woj. podkarpackim takich rzeczy robić nie wolno. Jedynym 

rozwiązaniem, jakie nam pozostanie to przeniesienie pracowników ZGK tj. 

Kierownika i Księgowej na część etatu do Urzędu Gminy. Na ¾ etatu zatrudnieni 

będą w Zakładzie Gospodarki Komunalnej a na ¼  etatu od 1 lipca w Urzędzie 

Gminy i tym sposobem będą mogli realizować zadania wynikające z ustawy o 

gospodarce odpadami.  

Wójt dodał jednocześnie, że przy obliczaniu stawki brano pod uwagę te dwa 

dodatkowe etaty ale ta kalkulacja na ten moment jest obarczona ryzykiem dużego 

błędu i nie ma sensu zmieniać tej stawki do końca roku a jeśli się okaże że przychody 

są większe niż zakładane to będziemy stawkę po prostu zmniejszać. 

Radny Krępulec zapytał czy nawet po powierzeniu obowiązków Kierownikowi i 



księgowej stawka się nie zmieni. 

Wójt odpowiedział, że na razie nie, na pół roku pozostanie na dotychczasowym 

poziomie. 

Kierownik ZGK dodał, że powstaje problem odbierania odpadów w Krośnie bo 

zmieniają zasady naliczania opłat i jeżeli w śmieciach segregowanych będzie 

powyżej 20 % innych odpadów to będą kary, do teraz tego nie było. Jeśli będą ludzie 

to opłata będzie wyższa, więc też nie wiadomo jak to będzie wyglądało. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Besko została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 7 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

 

 Wójt wyjaśnił, że tą uchwała rozszerzamy sobie zakres usług, jakie będziemy 

świadczyć gdyż pierwotnie ograniczyliśmy się tylko do osób fizycznych czyli 

gospodarstw zamieszkałych zostawiając bez obsługi nieruchomości niezamieszkałe 

czyli sklepy, małe firmy. Zdecydowaliśmy się jednak objąć obsługa także te firmy, 

sklepy, instytucje ze względu na to, że nie ma u nas jakiegoś dużego ryzyka objęcia 

obsługą ze względu na rodzaj wytwarzanych odpadów.  

Dalszej dyskusji nie podjęto. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad.: 8 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenach 

niezamieszkałych oraz ustalenie stawki tej opłaty. 

Wójt wyjaśnił, że wynika to z poprzedniej uchwały i dotyczy sposobu 

rozliczania właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają 

odpady. Tak jak do tej pory opłata będzie pobierana od worka, nie będziemy tutaj 

brali pod uwagę powierzchni czy ilości zatrudnionych pracowników tylko 

właściciele nieruchomości będą deklarować ilość worków wykorzystywanych na 

miesiąc. Chcieliśmy zmienić natomiast pojemność worków i dla tych 



niezamieszkałych byłyby to worki 120 l i to proszę poprawić w projekcie uchwały, 

zamiast 80 l wpisać 120 l. Opłata jest proporcjonalnie wyższa, zwiększa się objętość 

ale także opłata jest większa. Opłata wynosi 18.00 zł za worek w przypadku gdy 

odpady nie są segregowane i 12.60 zł za worek jeśli odpady są segregowane.  

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenach niezamieszkałych oraz ustalenie stawki tej opłaty została 

podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 9 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, położonych na terenie Gminy 

Besko. 

Wójt wyjaśnił, że termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami dla niezamieszkałych będzie na takich samych zasadach 

jak dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych czyli że opłaty uiszczane będą za 

miesięczne okresy, płatne do ostatniego dnia każdego miesiąca na rachunek Gminy 

Besko podany w tytule wykonawczym oraz na stronie internetowej www.besko.pl.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, 

położonych na terenie Gminy Besko została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 10 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, położonych na terenie Gminy 

Besko. 

Wójt wyjaśnił, że do deklaracja wprowadziliśmy możliwość wpisania nazwy 

firmy, REGON-u, NIP-u i PKD.  

- Radny Krępulec Jan zapytał czy termin składania tych deklaracji jest dłuższy?  

- Pan Wójt potwierdził, termin maja do 31 maja natomiast dla osób prywatnych 

termin mija 30 kwietnia. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 



odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych, położonych na terenie Gminy Besko została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 11 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Wójt wyjaśnił, że na podstawie tej uchwały traci moc uchwała XXIV/168/2012 

z dnia 28.12.2012 r. Dostali państwo projekt uchwały, więc zapoznaliście się ze 

zmianami ja proszę jeszcze wprowadzić następujące zmiany: w § 2 wprowadzić 

podpunkt b) odpadów wielomateriałowych; w § 1 pkt. 6 będzie zmiana godzin od 700 

do 1800; w § 1 ust. 1 pkt. 1 wprowadzamy podpunkt c) odpady zielone, ulęgające 

biodegradacji- dwa razy w roku. Niewielkie zmiany są wprowadzone, najważniejszą 

zmianą jest wprowadzenie dodatkowego worka brązowego.  Dodatkowa czynność to 

oznaczanie worków kodami kreskowymi, po to żeby te worki były identyfikowalne 

jest to potrzebne miedzy innymi nam do sprawozdawczości, bo firma wywożąca 

będzie sczytywać te kody i będzie wiadomo, kto ile wysegregował tych odpadów a 

po drugie będzie to także kontrola, jakości segregacji. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 12 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie przyjęcia planu 

nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Pan Wójt wyjaśnił, że pojawiają się pomysły, aby powołać w Besku punkty 

dziennej opieki nad dziećmi, są chętni rodzice na korzystnie z takich punktów ale tez 

osoby które takie punkty utworzą u siebie w domu. W związku z tym jest cały 

zestaw uchwał które jesteśmy zobowiązani podjąć. Uchwały dotyczą trzech form a 

mianowicie żłobków, klubów dziecięcych oraz dziennych opiekunów, w naszej 

sytuacji myślimy tylko o dziennych opiekunach, gdyż w tej chwili zainteresowania 

żłobkami i klubami dziecięcymi nie ma ale nie wykluczamy takiej sytuacji w 

przyszłości. 

Pan Sekretarz Urzędu Gminy Kazimierz Wolański dodał, że dzienna opieka jest 

najprostsza z form opieki, ze strony organizacyjnej nie jest obarczona dużymi 

wymaganiami ale sam opiekun musi spełniać określone wymagania, odbyć 

określona szkolenia. Nadzór na d funkcjonowaniem tych wszystkich instytucji 

prowadzi samorząd Wójt Gminy wiec po zgłoszeniu że ktoś chcę prowadzić taka 

działalność ma on obowiązek przeprowadzić lustracje, sprawdzić warunki jakie 

zapewnia dzienny opiekun są zgodne z rozporządzeniem które reguluje te sprawy. 



W kolejnej uchwale wprowadzony jest plan kontroli nad takimi punktami. Aktualnie 

punkty funkcjonują w niewielu miejscach.  

Wójt dodał, że na dzień dzisiejszy chętni rodzice prawdopodobnie nie są świadomi 

kosztów a osoba która chce się podjąć dochodów z takiej działalności więc może być 

tez taka sytuacja że kiedy wszystko się wyjaśni ktoś zrezygnuje.  

Sekretarz dodał że pod opieka dziennego opiekuna może być od 3 do 5 dzieci, 

określone są też warunki w przypadku dzieci niepełnosprawnych, jest to kwestia od 

1600 zł brutt do 2200 zł brutto , na podstawie umowy zlecenie.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 13 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie wysokości i zasad 

ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce na 

terenie Gminy Besko. 

Pan Sekretarz Kazimierz Wolański przedstawił propozycję kwot dotacji: w ust 

2 kwota 200 zł natomiast w ust. 3 kwota 100 zł. Porównywaliśmy to w skali Polski i 

są to kwoty 400 zł w pierwszym przypadku i 200 zł w drugim przypadku. W chwili 

obecnej nie zapowiada się, że u nas takie podmioty powstaną bo sprawa tyczy się 

żłobków i klubów dziecięcych.  

Radny Zajączkowski Ryszard zaproponował, że jeżeli będzie większa dopłata to 

może szybciej znajdzie się zainteresowany prowadzeniem takich podmiotów.  

Sekretarz odpowiedział ze należy tez brać pod uwagę zasobność budżetu Gminy 

przyznając takie dotacje. 

Wójt dodał, że w tej chwili dotyczy to żłobków i klubów dziecięcych na które nie ma 

zainteresowania wiec prawdopodobnie zastosowania ona w najbliższym czasie on 

nie będzie miała.  

Radny Bieleń zapytał ile dotujemy na przedszkola? 

Wójt odpowiedział, że jest to ponad 400 zł na jedno dziecko. 

Sekretarz dodał, że tyle musimy gdyż to wynika z przepisów i tam nie mamy 

dowolności. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, 

kluby dziecięce na terenie Gminy Besko została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 14 

 



 Sekretarz Urzędu Gminy Kazimierz Wolański poinformował, że w związku 

ze zmianami, jakie wprowadzał do projektu dokonał korekty tytułu uchwały który 

podyktował radnym. 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie ustalenia 

maksymalnego wynagrodzenia dziennego opiekuna, wysokości opłaty za pobyt 

dziecka u dziennego opiekuna, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

u dziennego opiekuna oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat. 

Sekretarz Urzędu Gminy uzupełnił, że § 3 ustala się stawkę godzinową 

stanowiąca podstawę do określenia maksymalnego miesięcznego wynagrodzenia, 

dodano słowo maksymalnego, następnie poddał pod dyskusję § 7 dotyczący 

wysokości miesięcznego dochodu na osobę w gospodarstwie domowym, 

propozycja była nie więcej niż 100 % min. wynagrodzenia a w tej chwili propozycja 

jest 75 % min. wynagrodzenia za prace.  

Wójt dodał że nie będzie to 1600, 00 zł na osobę w gospodarstwie tylko 1200, 

00 zł na osobę. Rodziny, które maja dochód powyżej 1200, 00 zł płacą 100% a te, 

które mają poniżej 1200, 00 zł płaca 50% opłaty. Jest to uchwała, które może mieć 

zastosowanie w najbliższym czasie  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji w tej sprawie. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

ustalenia maksymalnego wynagrodzenia dziennego opiekuna, wysokości opłaty za 

pobyt dziecka u dziennego opiekuna, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

u dziennego opiekuna oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat została 

podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 15 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Besko z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2012 r.” 

Sekretarz Urzędu Gminy Kazimierz Wolański poinformował ze jak co roku jesteśmy 

zobowiązani przedstawić radzie sprawozdania z realizacji „Rocznego programu 

współpracy Gminy Besko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego” jak wynika z załącznika do 

uchwały który państwo otrzymali w ubiegłym roku wsparliśmy jedno działanie na 

zasadach określonych w ustawie o pożytku publicznym i wolontariacie, było to 

wsparcie Dożynek powiatowych, imprezy pn. „Kultura bez granic – Święto Plonów 

promujące folklor polsko-słowacki” realizatorem tego zadania było Stowarzyszenie 

promocji kultury „Współnota”. Dołożyliśmy do tego działania 9 700, 00 zł całość 

wynosiła 24 000, 00 zł. 



Pozostałe działania jakie były prowadzone w ramach współpracy również maja 

Państwo wymienione, nasze koleżanki pomagają pisać bardzo dużo wniosków, 

oczywiście nie wszystkie z sukcesem bo nie wszystkie przeszły.  

Współpraca, jak co roku w organizacji wystawy wielkanocnej, Wigilii dla osób 

starszych, memoriału Jana Macko, przywitanie Nowego Roku, turniej wiedzy 

pożarniczej. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Besko z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2012 r.” została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 16 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie zmiany Statutu Gminnego 

Ośrodka Kultury w Besku.  

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Alicja Łusik wyjaśniła, że zmiany statutu 

wynikają ze zmian ustawy o organizacji i prowadzeniu działalności kulturalnej.  

Zmieniony jest cały § 14 w sprawie dotacji, dostosowany do ustawy.  

Radny Szul Tadeusz zapytał o § 8 pkt. 3 kto wchodzi w skład Ośrodka  oprócz 

Dyrektora. 

 Pani Dyrektor wyjaśniła ze jest to stanowisko księgowej i ten zapis nie był 

zmieniany. 

Wójt dodatkowo poinformował, iż celowym by było wciągniecie w struktury GOK 

biblioteki Publicznej. W najbliższym czasie będziemy się tym zajmować dlatego 

informuje, lecz procedura nie jest prosta, na to musi wyrazić zgodę Ministerstwo, 

Urząd Wojewódzki, Biblioteka Wojewódzka. Będzie obsługiwać jedna księgowość, co 

zmniejszy koszty, dlatego też jest to dla nas ważne. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Besku została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 17 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla nieuzupełnionego in blanco 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to zabezpieczenie inwestycji pn. „Budowa kortu 

tenisowego w miejscowości Besko”. Uchwała stanowi załącznik do dokumentacji do 

Urzędu Marszałkowskiego. Ostatnio już wspominałem, że zmieniła się lokalizacja 

kortu mianowicie aktualna lokalizacja jest przy GOK. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 



Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla nieuzupełnionego in 

blanco została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 18 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie nabycia 

nieruchomości. 

Radni otrzymali mapkę z lokalizacja przedmiotowej działki. 

Przewodniczący odczytał pismo właścicieli działki Chynał Jana, Chynał Kazimierza, 

Chynał Stanisława, Michałkowskiej Marii oraz Szczęsnej Józefy. 

Wójt dodał, że cena pozostała bez zmian, tak jak wcześniej ustalono wynosi 2 tys. zł 

za ar. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

nabycia nieruchomości została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 19 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie zmian w uchwale w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych za 

udział w sesji, pracę w komisjach oraz wysokości diety dla Przewodniczącego Rady 

Gminy w Besku. 

Przewodniczący wyjaśnił, że powodem był błąd w uchwale na podstawie, której 

podjęta była ta uchwała, dlatego zostanie ona uchylona i podjęta będzie nowa 

poprawna. Zmian w wysokościach diet nie ma. 

Radni nie podjęli dyskusji 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie ustalenia wysokości diet 

dla radnych za udział w sesji, pracę w komisjach oraz wysokości diety dla 

Przewodniczącego Rady Gminy w Besku została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 20 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

diet dla radnych za udział w sesji, pracę w komisjach oraz wysokości diety dla 

Przewodniczącego Rady Gminy w Besku 

Radni nie podjęli dyskusji 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

ustalenia wysokości diet dla radnych za udział w sesji, pracę w komisjach oraz 



wysokości diety dla Przewodniczącego Rady Gminy w Besku została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad.: 21 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na zamianę nieruchomości. 

Wójt wyjaśnił, że chodzi tutaj o działki przy oczyszczalni ścieków, pierwotnie miało 

odbyć się to na podstawie przejęcia na rzecz miana komunalnego Gminy Besko oraz 

na podstawie sprzedaży, lecz po rozmowie z notariuszem okazało się ze możemy to 

zrobić zamieniając te nieruchomości. Wcześniejsze uchwały zostaną uchylone. 

Radny Krępulec Jan podkreślił że Gmina daje dwie działki o pow. łącznej ponad 0,02 

ha a Iżowscy jedna działkę o pow. . 0,0069 ha i czy to jest w porządku. Czy możemy 

zamienić działki o różnej powierzchni. 

Wójt wyjaśnił, że pow. nie jest jedynym wyznacznikiem wartości działki, w tym 

przypadku obydwie działki mają wartość taką sama mimo różnicy w powierzchni.  

Radny Gierlicki dodał że liczy się również wola zamiany. 

Tym bardziej, że cała procedura była wykonywana w naszym interesie aby uzyskać 

dojazd do Punktu selektywnego zbierania odpadów. 

Radny Krępulec wnosi, aby poszerzyć w takiej sytuacji drogę. 

Radny Iżowski zapytał radnego Krępulca o ile chciałby żeby poszerzyć drogę. 

Radny Krępulec odparł, że od tego jest geodeta. 

Wójt przypomniał, że od początku Iżowscy deklarowali odstąpienie działki w 

zamian za te dwie nasze, o wszystkim byli Państwo informowani od początku. Jeśli 

chodzi o finanse dla nas będzie strata, jeżeli zapłacimy za dwa kontrakty notarialne. 

Radny Krępulec ponownie dodał, że Państwo Iżowscy mogą więcej ustąpić na drogę. 

Wójt zaznaczył, że w tej chwili działki są wydzielone i ponowny podział wiąże się z 

dodatkowymi kosztami, takie wnioski można było wnosić przed dokonaniem 

podziału.  

Radny Sokołowski dodał, że dzięki tej zamianie mamy dojazd do Punktu 

selektywnego zbierania odpadów, który jest nam niezbędny. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została podjęta 11 głosami za. Przeciw 

głosowało 2 radnych, wstrzymał się 1 radny. W głosowaniu brało udział  14 radnych. 

Ad.: 22 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie dzierżawy 

nieruchomości. 



W ostatniej chwili wpłynęło jeszcze pismo w sprawie dzierżawy działki od 

Pana Tadeusza Kapłon. Przewodniczący odczytał złożone pismo. Dzierżawa na okres 

5 lat. 

Wójt poinformował, że jest to działka która do tej pory dzierżawiła Pani Turek, w tej 

chwili zrezygnowała z tej dzierżawy i zainteresowany jest Pan Kapłon. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

 Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

dzierżawy nieruchomości została podjęta jednogłośnie. 

Ad.: 23 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie zmian uchwały 

budżetowej na 2013 rok 

Pani Skarbnik poinformowała  że Zwiększono dochody budżetu o kwotę 111 331,25 

zł. są to dotacje celowe w ramach POKL – działanie 1.2 Wsparcie systemowe instytucji 

pomocy i integracji społeczne, program realizowany w GOPS-ie, jednocześnie 

Zwiększono wydatki budżetu o taka samą kwotę. 

 

Dokonano przeniesień wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami wg 

szczegółowych kwot przeniesień.  Przeniesienia w sumie są na kwotę 4 000,00 zł. 

 

Wójt dodał, że Policja w Sanoku wnioskuje o wsparcie na zakup psa tropiącego, 

którego zabiło auto. Starostwo dało im 1000,00 zł pozostałe Gminy ustaliły wstępnie 

że przekażą po 500, 00 zł.  Radni nie wnieśli zastrzeżeń. 

Radny Krępulec aby oficjalnie postawić wniosek i dofinansować sztandar dla straży. 

Mój wniosek to 2 500.00 zł. 

Wójt zaproponował aby im dofinansować całość, Straż ma teraz wiele wydatków. 

Radni zgodzili się z taka propozycją Wójta.  

nie podjęli dalszej dyskusji. 

 Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXVIII/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 8 kwietnia 2013 r. – w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej na 2013 rok została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 24 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

 Kierownik SPZPOZ Pani Katarzyna Mermer Zwróciła się z prośba o wsparcie 

zakupu aparatu USG, w zeszłym roku już w tej sprawie zwracałam się do Pana 

Wójta. Jest rozpoczęty remont Ośrodka Zdrowie, co pochłonie wiele środków lecz 



aparat jest także niezbędny. 

Ma to wpływ na kontraktowanie na przyszłe lata, kontraktowanie rozpocznie się we 

wrześniu. Wcześniej mieliśmy już zagrożone poradnie ponieważ nie funkcjonowały 

według harmonogramu tak jak wymagał Fundusz co było związane z brakiem 

pomieszczeń. Mamy już jeden aparat USG który również zakupił Urząd Gminy 

siedem lat temu ale wiadomo postęp technologiczny poszedł do przodu.  Aparat 

USG jest podstawowym narzędziem pracy specjalistów i warto zainwestować w taki 

sprzęt. Początkowo ten aparat służył dla poradni ginekologicznej ale dzięki temu że 

posiadaliśmy ten aparat udało nam się uzyskać nowe poradnie takie jak poradnia 

urologiczna, endykronologiczna i inne. Dlatego koniecznie potrzebujemy drugiego 

aparatu gdyż jeden nie jest w stanie obsłużyć wszystkich poradni.  

Radny Szul Tadeusz zapytał czy okolice dokładają się coś do tego. 

Pani Mermer odparła że możemy pisać pisma do Powiatu. 

Sekretarz zwrócił uwagę że jest to też forma promocji, bo dzięki tak funkcjonującemu 

ośrodkowi jest promowanie Beska niesamowite. 

Radny Szyl Tadeusz dodał że z jednej strony jest to promocja a z drugiej kolejki się 

wydłużają, robimy inne gabinety a co z podstawowymi ja dentysta, dużo ludzi się 

skarży że często jest nieobecny, na jakich zasadach on pracuje. 

Pani Kierownik Mermer Katarzyna wyjaśniła zę gabinet stomatologiczny nie jest w 

strukturach SPZPOZ, Doktor Brzęcki wynajmuje u nas jedynie pomieszczenie. 

Radny Szul Tadeusz zapytał czy nie można by było pomyśleć o dentyście 

prawdziwego zdażenia. 

Pani Mermer odpowiedziała że może się starać o kontrakt ale nie dostanie bo jest już 

stomatolog na terenie naszej Gminy. Proponuję, aby Państwo zaprosili na Sesję Pana 

Brzęckiego, przedstawić mu zarzuty i porozmawiajcie, ja nie mogę mu zwrócić 

uwagi bo on nie jest moim pracownikiem. 

Przewodniczący poinformował że na najbliższą sesję zostanie wysłane zaproszenie 

do Pana Brzeckiego i to będzie najlepsze rozwiązanie w tej sytuacji. 

Pani Mermer wróciła o tematu USG i dodała, że najważniejszym argumentem jest to 

że przygotowujemy się do kontraktowania, kiolka lat temu aparat który posiadamy 

posiadał wymogi narzucane przez NFZ, w tej chwili te wymogi są już inne. Mamy 

kontakt z firmami które udostępniają nam aparaty do testowania przez lekarzy, 

zaprosiłam w piątek Pana Wójta aby miał okazje zobaczyć te aparaty. Ja ze swojej 

strony mam wygospodarowaną część środków ale chciałabym ja przeznaczyc na 

doposażenie remontowanych gabinetów. Sprostuje także stwierdzenie że Gmina nas 

utrzymuje, wygląda to tak że Gmina dofinansowuje większe inwestycje, na bieżąco 

my się utrzymujemy sami, jesteśmy samodzielni w tym sensie że usługi medyczne 

które świadczymy s a opłacane przez fundusz, my najpierw musimy przyjąć 

pacjentów, rozliczamy się i na tej podstawie fundusz nam płaci.  

 

Radny Iżowski poruszył temat ul. Starowiejskiej i wnioskował o remont drogi, 

uruchomić środki, aby droga mogła normalnie funkcjonować.  

Wójt wyjaśnił ze, dlatego zależy mu aby położyć asfalt na tej ulicy.  



Radny Iżowski dodał że zanim wszystko w tej sprawie się wyjaśni to można by było 

ta drogę trochę podreperować. 

 Kierownik ZGK Błażej Ziemiański poinformował że w tej chwili jest na cmentarzu 

informacja o tym że odpady trzeba segregować, jeden kontener musi być na odpady 

zielone, a dugi na pozostałe odpady. Wygląda to jednak jak wygląda, więc w miarę 

możliwości proszę o zwracanie na to uwagi.  Jeśli nie będziemy segregować będą 

nakładane kary.  

 

Ad. 25 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy P. Maciej Mermer 

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając, że 

program sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił dwudziesta ósmą sesję Rady 

Gminy Besko za zamkniętą. Zakończenie sesji, nastąpiło, o godz.  1650. 


